



المسيح الملك

❖ لقد أراد اليوم السيد المسيح أن يعلن أنه ملك يعلنها بطريقة ظاهرة بل رتب لها. مرات كثيرة دخل يسوع أورشليم ماشياً على قدميه لكنه اليوم دخل كملك راكباً على أتان و جحش ابن أتان فأرسل اثنين من تلاميذه وقال لهما "إذها إلى القرية التي أمامكما فقلوا لتجان أتاناً مربوطة وجحشاً معها فحلاهما وأتيا بهما. وإن قال لكما أحد شيئاً فقولوا الرب محتاج إليهما. فقلوا يرسلهما. فكان هذا كله لكي يتم ما قيل بالنبي القائل قولوا لإبنة صهيون هوذا ملكك يأتك وديعاً راكباً على أتان وجحش ابن أتان".

❖ فالسيد المسيح أراد بدخوله أورشليم أن يتم النبوات. فهو الملك الموعود الذي يجلس على عرش داود إلى الأبد. وبدخوله أورشليم يبدأ العد التنازلي لجلوسه على العرش فكل ملك له عرش أما عرش السيد المسيح هو الصليب الذي سيجلس عليه يوم الجمعة مكللاً بإكليل شوك. وأى ملك يذهب إلى عرشه في موكب يحيط به كبار الدولة وعظماؤها فاليوم هو موكب المسيح للذهاب إلى عرشه يحيط به الأطفال والتلاميذ. وعندما إعترض رؤساء الكهنة والكتبة على صياح الأطفال والجموع وتلاميذه يقول معلمنا لوقا في إنجيله: "وأما بعض الفريسيين من الجمع فقالوا له يا معلم إنتهر تلاميذك . فأجاب وقال لهم أقول لكم أنه إن سكت هؤلاء فالحجارة تصرخ".

❖ مملكة المسيح في السماء لكنه جاء ليدها على الأرض وأسس الكنيسة لتكون مملكته. والصليب هو علم هذه المملكة فالكنيسة هي سفارة المسيح على الأرض فهي تمثله وتتوب عنه وتتحدث بلسانه، وهي حافظه لأسراره. والسفارة، أي سفارة تنتمي إلى البلد الذي تمثله لا للبلد الموجودة فيه كذلك الكنيسة تنتمي للسماء لا للأرض.

Christ the King

- ❖ The Lord Jesus wanted, on this day, to announce publicly and in a very clear way that He is a King, He even made an arrangement for that. The Lord Jesus entered Jerusalem many times walking, but today He entered as King Sitting on a donkey and a donkey's colt; so He sent two of His disciples and said to them " **Go into the village opposite you, and immediately you will find a donkey tied, and a colt with her. Loose them and bring them to Me. And if anyone says anything to you, you shall say, 'The Lord has need of them,' and immediately he will send them. All this was done that it might be fulfilled which was spoken by the prophet, saying: Tell the daughter of Zion, 'Behold, your King is coming to you, Lowly, and sitting on a donkey, A colt, the foal of a donkey.'** (Matthew 21: 2, 5)
- ❖ By entering Jerusalem, the Lord Jesus wanted to fulfill the prophecies about the promised King who will sit forever on the throne of David. By entering Jerusalem, the count down for His sitting on the throne begun. As every king has a throne, the throne of our Lord Jesus is the cross on which He will be crucified on Friday crowned with the crown of thorns. A king goes to his throne surrounded by a procession consisting of the state officials and great men. Today, the procession accompanying our Lord Jesus to his throne was children and his disciples. When the leaders of the priests and the scribes objected about the screaming of the children and the multitude, Saint Luke said " **And some of the Pharisees called to Him from the crowd, "Teacher, rebuke Your disciples."** But He answered and said to them, "I tell you that if these should keep silent, the stones would immediately cry out." (Luke 19: 39, 40)
- ❖ The kingdom of the Lord Jesus is in heaven, but He came to extend it to the earth. He instituted the church to be His kingdom and the cross is its flag. The church is the embassy of the Lord Jesus on earth; it represents Him, speaks on His behalf and keeps His mysteries. Any embassy belongs to the country it represents not the country in which it exists; so is the church, it belongs to heaven and not to earth.

Church News and Schedule by telephone: 514 274-1589

Church's website www.stmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 frpishov@stmarkmontreal.ca

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@copticmail.com

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 franthonny@stmarkmontreal.ca

For church information mark@stmarkmontreal.ca

Service Schedule

مواعيد الخدمة

+ Evening Paschal prayers	Sun	6 - 9 PM	+ البصخة المسائية (اليوم)
+ Morning Paschal prayers	Mon	8½ - 10½ AM	+ البصخة الصباحية
+ Evening Paschal prayers	Mon	6½ - 9 PM	+ البصخة المسائية
+ Morning Paschal prayers	Tue	8½ - 10½ AM	+ البصخة الصباحية
+ Evening Paschal prayers	Tue	6½ - 9 PM	+ البصخة المسائية
+ Morning Paschal prayers	Wed	8½ - 10½ AM	+ البصخة الصباحية
+ Evening Paschal prayers	Wed	6½ - 9 PM	+ البصخة المسائية
+ Laqqan and Holy Liturgy of Covenant Thursday	Thu	8½ - 2 A-P	+ لقان وقداش خميس العهد
+ Evening Paschal prayers	Thu	5½ - 9 PM	+ البصخة المسائية
+ Good Friday	Fri	9 - 6 A-P	+ الجمعة العظيمة
+ Apocalypse	Sat	12 - 7 AM	+ أبو غالمسيس
+ Easter Holy Liturgy	Sat	7 - 12 P-A	+ قداش عيد القيامة
+ Sham El Neseem Holy Liturgy	Mo	5½ - 7½ AM	+ قداش شم النسيم

أخبار الكنيسة

١. تقام صلوات البصخة ابتداءً من مساء الأحد حسب الجدول المكتوب كما تقام صلوات خميس العهد صباحاً ومساءً وصلوات الجمعة العظيمة وسبت النور وليلة العيد وشم النسيم وكل عام وأنتم بكل خير.
٢. يقام حفل للأولاد والشباب صباح أحد العيد ابتداءً من الواحدة مساءً.
٣. يحتفل كورال أسرة ماريوحنا الحبيب بالعيد بعد قداش أحد توما في الواحدة مساءً.
٤. تحتفل الكنيسة بعيد البشارة يوم الأربعاء ٧ أبريل في القداش من ٣٠ - ٥ صباحاً.
٥. ترسل الكنيسة السننات التي جمعها أولادكم لتصل إلى كنيسة أفريقيا بمناسبة العيد، الرب يعوضكم كل خير.

مشاركة

تشارك الكنيسة أسرة الطفلة ماريان وسيم عطا الله مشاعرها وتطلب لها نياحاً في أحضان القديسين - وهي ابنة وسيم عطا الله وحفيدة ظريف عطا الله.

CHURCH NEWS

1. The Pascha prayers will start today evening according to the schedule as well as the prayers of the Covenant Thursday (morning and evening), Good Friday, Saturday and the eve of the feast of Resurrection and Sham El Nessim, may the Lord keep you safe every year.
2. The feast celebration for the youth will be next Sunday starting at 1:00 p.m..
3. The Choir of Saint John the beloved will be celebrating the feast after the Holy Liturgy of Thomas Sunday at 1:00 p.m..
4. the church will celebrate the feast of the Announcment on Wednesday, April 7, during the Holy Liturgy from 5:30 – 7:30 a.m.
5. The Church sends the cents collected from your children to the church of Africa on the occasion of the feast. May the Lord compensate you with all goodness.

Condolences

The church shares the feelings of the family of the child Marianne Wassim Atalla and asks for her soul to be reposed in the bosom of the saints.

she is the daughter of Wassim Atalla and grand daughter of Zarif Atalla